
Tammelan kunta                                                                                    Pöytäkirja 8/2021 

Nuorisovaltuusto 

Tammelassa: 28.10.2021  

Klo. 16.30 

Paikka: Tammelan kunta, Nuorisotila manttaali 

Läsnä: Artturi Pura, Samuli Ruohonen, Iida Enberg, Roosa-Noora Aaltonen, Jalo Lintukorpi, Taavi 

Marjamäki, Onni Lintukorpi, Fanny Kaunisto, Lempi Lintukorpi, Tomi Helin, Tuukka Vainio 

(16.45) 

1. Kokouksen avaus 

Varapuheenjohtaja avasi kokouksen ajassa 16.43 puheenjohtajan ollessa estynyt. 

2. Esityslistan hyväksyminen 

Esityslista hyväksyttiin yksimielisesti, vaikka kokouskutsun ajankohta sekä paikka olivat väärin. 

Eli muutimme esityslistan päivämäärän 27.8.:stä 28.10.:teen sekä paikan Teams kokouksesta 

lähikokoukseen manttaalilla. 

3. Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Kokous todettiin lailliseksi sekä päätösvaltaiseksi yksimielisesti. 

4. Pöytäkirjantarkastajien valinta 

Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Roosa-Noora Aaltonen sekä Anni Aaltonen. 

5. Moposuoran eteneminen 

Whats apissa on ollut hiljaisuutta, mutta olemme kehoittaneet kaikkia pohtimaan asiaa ja 

jakamaan ideoitaan kyseiseen ryhmään. Lopulta Forssan nuva jatkaa asian ajamista Forssan 

valtuustolle aloitteella, jonka kaikki asianomaiset tulevat allekirjoittamaan. Moposuoran 

sijaintia mietitään vieläkin Forssan pienlentokentälle. 

Forssalainen Asenne Ry ajaa moposuora hanketta yhdessä nuorisovaltuustojen kanssa. 

6. Lausunto kulttuuripalkinnosta 

Ehdokkaita olivat Seppo Kujala sekä Matti Peltohuikko 

Seppo Kujala johtaa Tammelassa kulttuurikävelyitä. Sepon esittelyssä kerrottiin perusteellisesta 

paneutumisesta Tammelan historiaan. 



Matti Peltohuikko on aikoinaan ehdottanut sunnuntai tansseja Valkeanniemen pirtille, jotka 

ovat saaneet paljon suosiota yhdentoista vuoden aikana, mitä tansseja on järjestetty. 

Äänestettiin käsiäänestyksellä:  

Matti Peltohuikko saa nuorisovaltuuston kannatuksen kultturipalkinnon saajaksi. 

7. Kokouskäytännöt 

Päivi Paijaan on otettu yhteyttä liittyen kokouskäytänteisiin lautakunnissa. Nuorisovaltuuston 

edustaja on toiminut vasten lautakunnan käytänteitä. 

 Keskustelimme, että alentaako kyseenlainen kokoustoiminta nuorisovaltuuston arvostusta. 

 Keskustelimme myös, että lautakunnissa aikuisetkin päättäjät saattavat toimiva samalla tavalla 

vastoin käytänteitä, kun on ilmennyt nuorisovaltuutettujen tekevän.  

Yksi kokouskäytänteiden rikkomisesta oli koskenut kokouksen aikana syömistä. Kokouksissa 

kuitenkin poikkeuksetta on tarjolla syötävää, joten heräsi kysymys missä vaiheessa syöminen on 

hyväksyttävää. 

Toivomme aikuisilta esimerkkiä sekä ohjeistusta parempiin kokouskäytänteisiin, mikäli ne 

lautakuntien jäseniä häiritsevät, sillä nuoret päättäjät eivät ole tietoisia ns. kirjoittamattomista 

säännöistä. 

Pidettiin nopea tauko klo. 17.30-17.36 

8. Nuvan kyselyn tulokset ja toimenpiteet - ensimmäinen suora 

yhteydenotto aikoihin 

Mikaelintapahtumassa pidettiin kysely liittyen vaikuttamisekeinoihin Tammelassa. Kyselystä 

pomppasi harrastukset sekä Nuvan tilaisuus, jossa nuoret pääsisivät kontaktiin päättäjien 

kanssa.  

Ehdotettiin Manttaalilla järjestettävän mukavaa toimintaa nuorisovaltuuston puolesta, tällöin 

jaettaisiin vuoroja nuorisovaltuutettujen kesken. Kuka milloinkin vetäisi koripalloa ja kuka 

leipoisi. 

Ehdotettiin avattavan nuorisovaltuustolle oma Tellonym linkki snapchattiin, jonne nuoret 

pääsisivät kertomaan ideoitaan matalalla kynnyksellä anonyymisti. 

Jokin Tiistai-ilta voitaisiin kutsua päättäjiä keskustelemaan Tammelasta rennossa tilaisuudessa, 

jossa keskustelun aiheiksi voisi nostaa koulun, moposuoran ja ylipäätään politiikan.  

Nostettiin esille taas nuorisovaltuutettujen vierailut koulukeskuksella. Sovittiin artturin sekä 

Roosa-Nooran vierailevan 5.11 koulukeskusella  mikäli koulun rehtori siihen suostuu. 



Tammelan nuorisotyönohjaajalle Tomille oltiin lähetetty useampi viesti koskien samaa asiaa, 

nuoret toivovat tammelaan graffitiseinää. 

 

9. Graffitiseinän mahdollistaminen nuorille 

Muutama nuori on ottanut yhteyttä nuorisovaltuustolle graffitiseinästä. Ajattelimme pyytää 

Forssan kuvataidekoulun katutaideopettajaa Marko Viikiä opettamaan spraymaalauksen 

perusasioita, jokin päivä. 

Kysellään Tekniseltä puolelta minne graffitiseinän voisi perustaa sekä pääseekö Marko paikalle. 

Pohdimme laittaa vanerilevyt rakennuksen päälle, jotta itse rakenteet eivät tuhriinnu ja 

maalattaville kuville yhteistä teemaa, jotta teoksista tulisi hienoja. 

Kokouksessa ehdotettiin myös laitettavan elmukelmua kahden puun väliin seinäksi, johon voisi 

maalata. Kyseisellä ratkaisulla emme saavuttaisi haluamaamme tulosta, joka olisi pysyvä seinä 

johon nuoret saisivat omalla ajalla luvalla tehdä graffiteja. 

10. Bändi-illan mahdolliset järjestelykysymykset 

Manttaalille on tulossa 28.10.2021 bändi-ilta, jossa esiintyy Orbit, Goneband. Kyseisessä 

tilaisuudessa nuorisovaltuusto järjestää baarin, jossa tarjoillaan alkoholittomia drinkkejä.  

Loppuillasta Orbit voisi soittaa kevyttä pop-musiikkia poiketen orbitin normaalista 

raskaammasta musiikista. Välispiikkeinä voisi toimia orbitin historia. 

Baariin jaetaan kaksi drinkkilippua kullekin nuorelle. 

11. Nuvan nuokkari-illat 

Nuva voisi pitää tietynlaisen askarteluillan, jolloin tehtäisiin nuvan mainoksia. Päivämääräksi 

sovittiin alustavasti 5.11.2021 

Kohdassa 8 käsittelimme jo muita nuokkari-iltoja, kuten nuorisovaltuuston järjestämää 

harrastustoimintaa. 

12. Työryhmien ja Lautakuntien asiat 

Tammelan kunnan valtuusto päätti alkaa suunnittelemaan uutta yhtenäiskoulua 14. miljoonana 

euron budjetilla ja hyväksyi nuorisovaltuuston puhe- ja läsnäolo-oikeudet kunnan valtuustossa. 

Muissa lautakunnissa ei nuoria koskevia asioita, joita pitäisi ottaa keskustelun aiheeksi. 

13. Aloitteet ja kannanotot 

Ei aloitteita tai kannanottoja. 



14. Muut esille tulleet asiat 

Puhuimme nuorisovaltuutettujen kausista. Koska nuvassa on henkilökohtaiset kaudet ja aina 

jäseniä, jotka ovat olleet edelliseelä kaudella, pidämme nuvan konseptia toimivana. 

Artturin, Fannyn, Roosa-Nooran, Iidan sekä Sakun henkilökohtaiset kaudet päättyvät tämän 

kauden loputtua. Nuvan on siis järjestettävä vaalit. Artturi sekä Roosa-Noora tulevat 

mainostamaan nuorisovaltuustoa 5.11 koulukeskukselle ja innoittamaan uusia nuoria 

hakemaan nuorisovaltuustoon. 

Seuraavaan kokoukseen tarvitaan ehdokasasettelu hyväksyttäväksi. 

Pohdimme myös erään nuorisovaltuuston jäsenen innokuudesta toimintaamme kohtaan, sillä 

kyseinen henkilö ei ole ollut yhdessäkään kokouksessa tai osallistunut merkittävästi whatsapin 

keskusteluihin. 

Samuli poistui ajassa 19.04 

Lempi lupasi ottaa ilmottautumislapun tehtäväkseen viikon aikana. Lomake joka tullaan 

jakamaan nuorisovaltuustoon kuulumisesta kiinnostuneille nuorille.  

Sakun viimeinen kokous 25.11 tullaan järjestämään ravintolassa Päivi Paijan suunnitelman 

mukaisesti. 

Nuoriso-ohjaaja pyytää nuorisovaltuustolaisia mukaan lasten parlamenttiin ns. johtohenkilöiksi 

itse vetäjän avuksi aktivoimaan lasten parlamenttia. Joukostamme löytyi jo kiinnostuneita asiaa 

kohtaan, joten asiaa tullaan käsittelemään seuraavissa kokouksissa. 

15. Seuraava kokous 

Seuraava kokous tullaan järjestämään 25.11.2021  

 

16. Kokouksen päätös 

Varapuheenjohtaja päätti kokouksen ajassa 19.18 

 

 

 

 

 



 

Allekirjoitukset: 

 

 

 

__________________________                   __________________________ 

                  Saku Viherä                                                                             Artturi Pura 

                    Puheenjohtaja                                                                    Varapuheenjohtaja 

 

Pöytäkirjan tarkastus Tammelassa 5.11.2021 

 

 

 

__________________________                   __________________________ 

            Roosa-Noora Aaltonen                                                              Anni Aaltonen          

 

 

 

 

 


